
(verschenen in Rijnwoude Koerier 2008 11 26) 

Het lijkt over en sluiten met de democratie in Rijnwoude  
Luister ook naar het live debat op Radio Rijnwoude, vrijdag a.s. 18-19u 
 
Terug van een lang verblijf buiten Rijnwoude wil je natuurlijk weten hoe het gaat met 
je leefomgeving. Het is dankzij internet niet moeilijk het wereldnieuws te volgen, maar 
wel moeilijk de stand van zaken m.b.t. het onzalige fusieplan met Boskoop te volgen. 
De Rijnwoude Koerier bracht gelukkig uitkomst, al lijkt er weinig veranderd.  
 
Een massaal “nee” van de bevolking tijdens de jaarmarkt begin september. 
Begrijpelijk. De vorming van Rijnwoude begin negentiger jaren heeft 15 jaar gekost 
om verwerkt te worden. Een fusie met een gemeente die niet de vereiste minimum 
schaal voor de toekomst oplevert, verlamt de dienstverlening voor onbepaalde tijd. 
Geen enkele aantrekkingskracht voor nieuwe medewerkers, want een kind kan zien 
dat de zekerheid over je eigen positie minimaal is. Op een volgende fusie kan je 
wachten. En wij, de burgers? Wij krijgen een slechtere dienstverlening. Ambtenaren 
zijn jaren met reorganisaties bezig of vertrekken en krijgen dure en onervaren 
interimmers als tijdelijke opvolger. Een forse stijging van onze gemeentelijke 
belastingen om de lagere Rijksuitkering, de reorganisatiekosten, huisvestingskosten 
en de aanzienlijk hogere kosten van Boskoop te dekken. En een gemeentebestuur 
dat nog verder van ons afstaat. 
 
Eind oktober een bericht over de kosten van 3 overbodige onderzoeken:  
1. Een herindelingsscan van het bepaald niet onafhankelijke ministerie van BiZa 
moet toetsen of deze fusie voordelen oplevert.  Ander onderzoek toonde al aan 
vrijwel geen enkele fusie voordelen voor de inwoners oplevert.                                      
2. Een financieel haalbaarheidsonderzoek waar iedere goed geïnformeerde burger 
van weet dat dit nooit gunstig kan zijn voor de inwoners van Rijnwoude: de 
Rijksbijdrage van 2 gefuseerde gemeenten is altijd lager dan van 2 niet gefuseerde  
gemeenten samen en Boskoop is en blijft een van de meest armlastige gemeenten 
van Nederland.                                 
3. Het schrijven van een strategische visie - die de gemeenteraad zelf kennelijk niet 
heeft - aan de hand van een kwalitatief toetsingskader Voor de oplettende lezer: 
onze stemmen tellen niet. Men selecteert  “willekeurig” wat burgers. Bij een 
kwalitatief onderzoek is er alle ruimte om naar een gewenste uitkomst toe te 
schrijven. Adviseurs denken altijd aan de volgende opdracht,  
 
Dan het verslag van de laatste gemeenteraadsvergadering. De inwonerpeiling is 
door het College als “geen tijd meer voor inwonerpeiling” weggewuifd. Die moest van 
tafel, want gezien de reacties van de bevolking op de jaarmarkt krijgt de raad 
daarmee echt een probleem. Dat het College dit ongestraft kan beslissen kan ik niet 
anders uitleggen dan dat de meerderheid in de gemeenteraad een verborgen 
agenda en lak aan de mening van haar achterban heeft. 
 
Je hoeft geen 4,5 ton uit te geven om te weten dat de voorgenomen fusie voor de 
inwoners van Rijnwoude slechts nadelen oplevert. Boskopers hebben niets te 



verliezen. Gezien de getalsverhoudingen moet onze boomkwekerijsector bovendien 
rekening houden met belemmeringen die er nu niet zijn. Niettemin: het CDA is 
duidelijk voor de fusie, net als de SGP. De VVD blijkens de uitlatingen in het meest 
recente artikel in de RWK ook. De PvdA laat wat kritische geluiden horen maar hun 
voorbehouden zijn slechts formeel, in hun stemmen gedragen ze zich als 
voorstanders. Een partij die halfslachtig probeert een kritische achterban het idee te 
geven dat ze luistert. Die 4,5 ton die wij als burgers financieren aan die onderzoeken 
wordt besteed aan politieke “witwassers". Let maar op wat er straks gebeurt: recht 
praten wat krom is of wegschuiven wat hindert. Blijven 2 kleine oppositiepartijen over 
die wel kritisch zijn en soms met een stevige onderbouwing komen, ruggengraat 
tonen, maar niet serieus worden genomen door de andere partijen “omdat ze het 
politieke spel niet meespelen”.  
 
Luister komende vrijdag van 18.00 – 19.00 u naar het live debat op Radio Rijnwoude 
(nadere info op www.omroeprijnwoude.nl ) met een samenstelling die garant staat 
voor vuurwerk en oordeel zelf of het niet tijd wordt onze Gemeenteraad tot de orde te 
roepen.  
 
Robert Hagendoorn – inwoner van Rijnwoude  


